
Al Ple municipal del mes de març, ens trobàvem dues 
propostes ben diferents: des del Govern municipal, la 
contractació d’assessors i la pujada de sous per als 
portaveus dels grups municipals; des de Cornellà en Comú-
Crida per Cornellà, una proposta de beques per a estudiants 
universitaris i de cicles formatius.

Pel que fa als assessors i retribucions, provenen d’una moció del PP 
per «facilitar i millorar la tasca dels grups municipals de l’oposició». 
Com sempre, tot queda en diners quan podríem parlar de moltes 
més millores. Cal dir que se’ns va impedir poder realitzar 
propostes de millores en una reunió amb tots els grups i que va 
ser el Govern del PSC qui, unilateralment, després de sentir per 
separat els altres partits, va fer aquesta proposta.

Una proposta que vam rebutjar per diversos motius: els ingents 
sous (49.900€ per als portaveus i 35.000 pels assessors) en un 
temps de crisi en què cal ajustar-se a la situació de la població. Sí, 
cal que la gent que temporalment desenvolupa tasques polítiques 
tingui una retribució per poder-s’hi dedicar al marge de la feina 
habitual, però la nostra proposta (màxim 27.518,40€) és més 
que suficient per garantir aquesta subsistència durant la dedicació. 
En segon lloc, perquè hi ha altres prioritats. Contractar un assessor 
per a cada grup suposaria a l’Ajuntament 273.000€. Una xifra 
molt petita en comparació amb el conjunt del pressupost i del que 
hauríem de dedicar a polítiques socials, però que no ens podem 
el luxe de gastar quan encara hi ha necessitats no resoltes. 
Són uns quants els cornellanencs i cornellanenques que no poden 
pagar el pis, l’alimentació, el transport o l’educació.

És per això que fèiem una proposta d’ajuts per a estudiants 
que millorés substancialment els que va impulsar 
l’Ajuntament, que la mateixa Tinenta d’Alcalde d’Educació va 
reconèixer que no van funcionar. Amb un pressupost que sabíem 
que estaven disposats a gastar perquè no hi hagués dubtes que 
era una xifra disponible: 273.000€. Els criteris d’aquests ajuts, 
molt clars: ampliació a cicles formatius, pagament segons rendes 
—que aporti més qui més té—, rebaixar els requisits acadèmics 
—precisament en entorns socioeconòmics més desfavorables les 
qualificacions tendeixen a ser més baixes— i trencar la divisió que fa 
la Generalitat entre estudis més barats i estudis més cars —Medicina 
o una Enginyeria costen gairebé el doble que Educació o Dret—, 
cosa que limita l’elecció per als estudiants amb menys recursos

Aquesta proposta es va endur el vot en contra de PSC i PP i 
l’abstenció de C’s. L’únic argument del PSC, és que les bases les 
havien elaborat tècnics. Nosaltres tenim molt clar que definir qui 
volem que entri al sistema educatiu és una qüestió política, 
no tècnica, i és a partir d’aquí que es defineixen els criteris per 
garantir, tal com defensem nosaltres, que tothom té dret a 
l’educació i tothom hi pot accedir. Potser d’altres rebutgen el 
debat i s’escuden en criteris tècnics perquè no ho veuen així. •

Reivindicamos que no se puede pisar nuestra dignidad. En 
todas partes vemos carteles de no pisar el césped, pero… ¿y nuestra 
dignidad? De eso se trata. 

Nuestro objetivo y acción de gobierno es ser útiles, desde la 
proximidad. ¿Cómo? Haciendo políticas para dar respuesta a los 
problemas reales de la gente.

Como sabéis, cada año destinamos 1,5 millones de euros del 
presupuesto municipal a hacer planes de ocupación, a contratar 
de manera temporal a 200 personas. Pues bien, en lugar de 
6 meses a partir de ahora la duración de los planes 
de empleo municipales será de 9. La finalidad es ofrecer 
continuidad a proyectos que ya se han puesto en marcha, 
reforzando diversas iniciativas educativas de centros escolares y 
bibliotecas, así como ofreciendo una ayuda económica más amplia 
a personas en situación de vulnerabilidad social. Esta medida 
supone una inversión adicional de 321.000 euros. 

100 personas, con nombres y apellidos, que este 2016, ya se han 
incorporado a trabajar. Así es como defendemos la dignidad de las 
personas. Lástima que una parte de la izquierda de la ciudad sólo 
alardea, y a la primera de cambio, se olvida de los efectos de la crisis, 
votando en contra de la ciudad, votando en contra del presupuesto 
municipal, ¡no podemos dejar la dignidad de las personas a su suerte!

Para conseguir un mejor presente, y el mejor de los futuros posible, 
desde el Ayuntamiento avanzamos dinero que no viene de otras 
administraciones pagando becas comedor, o escoles bressol, además 
de esperar sin respuesta los vergonzosos 9,4 millones de euros que nos 
debe la Generalitat de Catalunya, ay! I tant que està desconnectada…!

La dignidad no es algo de poner y quitar, de usar y tirar. Así que, 
nosotros, seguiremos reivindicando la lucha contra las injusticias, 
de manera constante para resolver los problemas de tod@s. 

Como gobierno local, intentamos reducir desigualdades. Con una 
clara prioridad de acción real: las personas. Así que aprovecho la 
ocasión para pedir el compromiso y colaboración en la Semana 
de la Dignidad que celebraremos del 17 al 22 de mayo. 
Recogiendo alimentos o firmando el manifiesto.

El año pasado destinamos 1.053.882 euros a ayudas sociales 
para reforzar la cohesión social de Cornellà. 1.715 ayudas en 
alimentación, ayudas para pobreza energética… sí, el objetivo es 
reducir el riesgo social.

Ah! y para poder gestionar el Fondo de Vivienda de Alquiler 
Social, necesitamos que aquellas personas que tengan pisos vacíos 
los alquilen a ProCornellà, para que, a su vez, ésta los facilite, 
con plenas garantías para el propietario, a personas en riesgo de 
exclusión. A esta medida destinamos 900.000 euros. Y junto a las 
entidades vecinales, seguimos parando desahucios con la Oficina 
de Mediación Hipotecaria. 

Así concentramos nuestros esfuerzos, dando respuestas a los 
problemas, aunque es obvio que nunca será suficiente.

Ya sabéis, nos podéis encontrar en psc@aj-cornella.cat,  
y ¡nos vemos por la ciudad! •
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